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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Isabel Smedberg Palmqvist (L) och Kadir Kasirga 

(S) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 26 mars 

2020. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll  

2.1. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 3 mars 2020. 

2.2. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 27 februari 2020. 

 
Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 3 mars 2020, samt anmälan av protokoll 

från utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor den 27 

februari 2020, som blivit vederbörligen justerade, anmäls och 

läggs till handlingarna. 
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§ 3   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut 
a) Delegationsbeslut till och med den 24 februari 2020 från: 

 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen  

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för utveckling och samordning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

 

b) Anmälan av anställningsbeslut. 

50 anställningsbeslut enligt ärendegrupp 1002 och 1002a. 

 

c) Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 

varaktig vistelse utomlands, 19 stycken beslut, ärendegrupp 

407a, dnr 4.2.3-9876/2018. 

 

Kontorsutlåtanden 

d) Kontorsutlåtande som svar på kontorsremiss från 

Miljöförvaltningen i Stockholms stad ”Handlingsplan för 

biologisk mångfald”, dnr. 1.6.1-11199/2019 

 

e) Kontorsutlåtande som svar på remiss från kommunstyrelsen 

(KS 2019/1818), ”För flerspråkighet, kunskapsutveckling 

och inkludering. Modersmålsundervisning och 

studiehandledning på modersmålet (SOU 2019:18)”,  

dnr. 1.6.1-1079/2020 

 

f) Kontorsutlåtande som svar på remiss från Skolverket om 

”Förslag till ändring i föreskrifter SKOLFS 2019_40 om 

nationella prov i gymnasieskolan 2020-2021”,  

dnr. 1.6.1-2127/2020 

 

g) Kontorsutlåtande som svar på remiss från kommunstyrelsen 

(KS 2020/69), ”Säkrare samordningsnummer och bättre 

förutsättningar för korrekta uppgifter i folkbokföringen”, 

dnr. 1.6.1-523/2020 

 

Inkomna handlingar 

h) Dom från Förvaltningsrätten i Stockholm – 

laglighetsprövning enligt kommunallagen 

 

i) Revisionsplan 2020-2022 från Stadsrevisionen 
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Övrigt 

j) Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 

      behandlingar 28 januari – 2 mars 2020. 

 

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Månadsrapport  

Ekonomisk rapport för februari 2020 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 

 

 
Särskilt uttalande 

Kadir Kasirga m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Utbildningsnämndens budget för år 2020 är den sämsta på hela 

2000-talet. En stor oro finns bland personal och fackliga 

företrädare för hur kvaliteten ska kunna behållas i en så snäv 

ram. Det är svårt att se hur det ska gå ihop. 

 

Vid årets första månadsrapport som presenteras för nämnden ser 

vi svart på vitt hur moderat skattesänkarpolitik slår mot 

Stockholms skolor. Skolornas prognos visar på ett underskott 

om 118,7 miljoner kronor. Sju skolor riskerar att bli avvecklade 

som resultatenheter i samband med bokslutet. Årsprognosen 

bygger på ett fortsatt stort uttag ur resultatfonderna. Det är inte 

en långsiktigt hållbar situation.  

 

Regeringen gav i januari besked om nya generella statsbidrag 

till kommunerna vilket kommer innebära ett mycket välkommet 

tillskott för Stockholm. Trots att vi är inne i mars månad har den 

styrande majoriteten inte lyckats presentera en plan för hus 

statsbidragen ska fördelas. Vi anser att medlen bör användas till 

att stoppa de kraftiga sparkrav som väntar skolan och förskolan 

under året. Statsbidragen ger en möjlighet att skjuta till de medel 

som krävs för att kunna bibehålla god kvalitet i Stockholms 

skolor och förskolor. Det skulle kunna rädda kvar de pedagoger 

och personal som hotas av uppsägningar. 
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§ 6   

Ny- och ombyggnation av Nya Elementar  
 
Förslag till utredningsbeslut 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

utredningsbeslut avseende byggnation av ny byggnad samt 

ombyggnation av befintliga byggnader på Nya Elementar. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att av SISAB 

beställa utredning inom detaljplaneprocess och underlag till 

inriktningsbeslut, till en kostnad om cirka 6,4 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

återkomma med förslag till inriktningsbeslut.   

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 18 

februari 2020, dnr. 2.6.3-10326/2016. 

 

Nya Elementar är en årskurs F-9 skola i Bromma med 

integrerad särskola som under flera år har tagit in extra elever på 

grund av platsbrist i Bromma. Detta har skett genom att 

tillfälliga lokaler har etablerats på skolgården. Dessa tillfälliga 

lokaler har ett begränsat bygglov och måste på sikt ersättas med 

permanenta lokaler, det vill säga det krävs om- och utbyggnad 

men även en utbyggnad av befintlig matsal. Om inte detta 

genomförs så minskar skolans kapacitet med 240 elevplatser. 

 

Den sammanlagda utredningskostnaden kommer i sin helhet att 

överstiga förvaltningens delegation för att beställa en utredning. 

SISAB:s offert för utredning uppgår till cirka 6,4 mnkr, vilket 

överstiger delegationsgränsen på 5 mnkr. Utbildningsnämnden 

behöver därför fatta beslut om att beställa vidare utredning inom 

detaljplaneprocess och underlag för inriktningsbeslut. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB samt 

stadsbyggnadskontoret.  

 

Ärendet har behandlats av den fackliga samverkansgruppen den 

3 mars 2020 och utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 27 februari 2020. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

utredningsbeslut avseende byggnation av ny byggnad samt 

ombyggnation av befintliga byggnader på Nya Elementar. 
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Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att av SISAB 

beställa utredning inom detaljplaneprocess och underlag till 

inriktningsbeslut, till en kostnad om cirka 6,4 mnkr.  

Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att återkomma 

med förslag till inriktningsbeslut.   

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Kadir Kasirga m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Vi välkomnar förslaget till utredningsbeslut avseende 

byggnation av ny byggnad samt ombyggnation av befintliga 

byggnader på Nya Elementar. 

 

I ärendet framgår att förutsättningarna för en byggrätt på tomten 

ska utredas för att möta skolans behov av idrott. Vi vill särskilt 

framhålla vikten av att detta görs. Behovet av idrottslokaler är 

stort. Att samverkan med idrottsnämnden angående inhyrning i 

Åkeshovshallen ses över i samband med utredningen är bra men 

inte tillfredsställande för att garantera eleverna på Nya 

Elementar tillräcklig tillgång till idrott. Därför emotser vi att 

utredningen av en egen idrottssal ges utrymme inför kommande 

inriktningsbeslut. 
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§ 7   

Ombyggnad av kök och matsal samt uppställning av 
matsalstält på International School of Stockholm Region 
(ISSR)  
 
Förslag till genomförandebeslut 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

genomföra ombyggnation av kök och matsal på International 

School of Stockholm Region (ISSR), till en uppskattad 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 4,9 mnkr, med en 

tillkommande första årshyra på cirka 358,8 tkr. 

2. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

som evakueringslösning ställa upp ett matsalstält på 

skolgården till en uppskattad hyreskostnad av sammanlagt 

1,9 mnkr, som kommer att löpa under den uppskattade 

uppställningstiden på 11 månader med en månadshyra på 

cirka 158,3 tkr.  

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 18 

februari 2020, dnr. 2.6.3-7502/2017. 

 

Kök och matsal på International School of Stockholm Region 

(fortsättningsvis benämnd som ISSR) har behov av 

ombyggnation. Bland annat är golvkonstruktionen bristfällig. 

Detta har under flera år varit ett arbetsmiljöproblem och ska nu 

åtgärdas av SISAB som är fastighetsägare. SISABs underhåll 

föreslås kompletteras med verksamhetsanpassningar i både kök 

och matsal så att arbetsmiljön samt flödena i matsal förbättras. 

Projektet kräver en evakueringslösning och detta föreslås lösas 

med hjälp av ett matsalstält. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med ISSRs skolledning, gymnasieavdelningen, 

huvudskyddsombudet och SISAB. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 3 mars 2020 och vid funktionshinderrådets 

sammanträde den 27 februari 2020. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

genomföra ombyggnation av kök och matsal på International 

School of Stockholm Region (ISSR), till en uppskattad 
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hyresgenererande projektkostnad om cirka 4,9 mnkr, med en 

tillkommande första årshyra på cirka 358,8 tkr. 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att som 

evakueringslösning ställa upp ett matsalstält på skolgården till 

en uppskattad hyreskostnad av sammanlagt 1,9 mnkr som 

kommer att löpa under den uppskattade uppställningstiden på 11 

månader med en månadshyra på cirka 158,3 tkr. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 8 
 

HIN-projektet, Magelungsskolan (Etapp 4) 
 
Förslag till genomförandebeslut 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

genomförande av HIN-projektet Magelungsskolan (etapp 4) 

till en uppskattad hyreshöjande investering om cirka 9,7 

mnkr med en tillkommande hyra år ett med cirka 0,84 mnkr. 

2. Paragrafen justeras omedelbart.  

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 19 

februari 2020, dnr. 2.6.3-1187/2020.  

 

I juni 2010 fattade utbildningsnämnden ett inriktningsbeslut 

avseende enkelt avhjälpta hinder för tillgänglighet i publika 

lokaler i stadens grundskolor. Under 2015 och 2016 

genomfördes etapp 1 och 2, om sammanlagt 28 skolor. Under 

2017 gjordes tre skolor i etapp 3. Etapp 3 inkluderade 

ursprungligen 15 skolor, men projektet stoppades av SISAB 

med hänvisning till oklarheter i upphandlingen av entreprenörer. 

Arbetet med kvarvarande skolor i etapp 3 ska genomföras under 

2020-2021. I den nya upphandlingen har SISAB valt att dela 

upp åtgärderna i olika upphandlingar, och nybyggnation av 

hissar handlas upp separat. De tre nybyggnationerna av hissar 

som planerats, genomförs därför separat. Åtgärderna på 

Björkhagens skola påbörjades i januari 2020, de övriga två 

skolorna, Äppelviksskolan och Magelungsskolan, planeras att 

påbörjas under våren 2020. På Magelungsskolan ingår i HIN-

projektet en hiss till rektor och expedition, som ersätter de 

uttjänta och icke fungerande trapphissarna som finns i skolan 

sedan tidigare. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning i 

samverkan med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen samt i samarbete med SISAB. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 3 mars 2020 och vid funktionshinderrådets 

sammanträde den 27 februari 2020. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

genomförande av HIN-projektet etapp 4, Magelungsskolan, till 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 2/2020 

Sida 14 (33) 

2020-03-12 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

en uppskattad hyreshöjande investering om cirka 9,7 mnkr med 

en hyreseffekt om cirka 0,84 mnkr. Därtill föreslås paragrafen 

justeras omedelbart på grund av projektets tidsplanering. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 2/2020 

Sida 15 (33) 

2020-03-12 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 9 
 

HIN-projektet, Äppelvikens skola (Etapp 4) 
 
Förslag till genomförandebeslut 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

 genomförande av HIN-projektet Äppelvikens skola (etapp 4)  

  till en uppskattad hyreshöjande investering om cirka 9,6    

  mnkr med en tillkommande hyra år ett om cirka 0,80 mnkr. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 3 

februari 2020, dnr. 2.6.3-1195/2020. 

 

I juni 2010 fattade utbildningsnämnden ett inriktningsbeslut 

avseende enkelt avhjälpta hinder för tillgänglighet i publika 

lokaler i stadens grundskolor. Under 2015 och 2016 

genomfördes etapp 1 och 2, om sammanlagt 28 skolor. Under 

2017 gjordes tre skolor i etapp 3. Etapp 3 inkluderade egentligen 

15 skolor, men projektet stoppades av SISAB med hänvisning 

till oklarheter i upphandlingen av entreprenörer. Arbetet med 

kvarvarande skolor i etapp 3 ska genomföras under 2020-2021. I 

den nya upphandlingen har SISAB valt att dela upp åtgärderna i 

olika upphandlingar, och nybyggnation av hissar handlas upp 

separat. De tre nybyggnationerna av hissar som planerats, 

genomförs därför separat. Björkhagens skola, som har en elev i 

stort behov av hissen, har påbörjats i januari 2020, de övriga två 

skolorna, Äppelviksskolan och Magelungsskolan, planeras att 

påbörjas under våren 2020. På Äppelviksskolan ingår i HIN-

projektet en hiss till gymnastiken. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning 

samt grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen samt i 

samarbete med SISAB. 

 

Ärendet kommer att behandlas i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 3 mars 2020 och vid funktionshinderrådets 

sammanträde den 27 februari 2020. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

genomförande av HIN-projektet etapp 4, Äppelviksskolan, till 

en uppskattad hyreshöjande investering om cirka 9,6 mnkr med 
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en hyreseffekt om cirka 0,80 mnkr. Därtill föreslås paragrafen 

justeras omedelbart på grund av projektets tidsplanering.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 10 
 

Ändringar i delegationsordning för utbildningsnämnden  
 
Beslut 

Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 13 

februari 2020, dnr. 1.2.1-1502/2020. 

 

Enligt kommunallagen får en kommunal nämnd delegera sin 

beslutanderätt i ett visst ärende eller en grupp av ärenden till en 

anställd i kommunen. Utbildningsnämnden har tidigare beslutat 

om nämndens delegationsordning, som nu föreslås revideras 

avseende vissa lönefrågor. Utbildningsförvaltningens 

lönestrategiska dokument har reviderats i januari 2020 och i 

delegationsordningen ärendegrupp 1013 anges nu de olika 

situationer då ändring av lön kan aktualiseras, utöver vid 

ordinarie löneöversyn. Förvaltningen föreslår att 

utbildningsnämnden fastställer ändringarna i 

delegationsordningen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samarbete med avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning. 

 

Ärendet har behandlats av den fackliga samverkansgruppen den 

3 mars 2020 och av utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 27 februari 2020. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår ändringar i delegationsordningens med 

anledning av revideringen av utbildningsförvaltningens löne-

strategiska dokument. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 11 
 

Lärotider för Stockholms kommunala skolor  
 
Gäller läsår 2021/2022, 2022/2023, 2023/2024 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

lärotider och lovdagar för läsåren 2021/2022, 2022/2023 och 

2023/2024 för grundskolan och grundsärskolan. Undantag 

görs för Kungliga Svenska Balettskolans lärotider som 

reglereras i särskild förordning. 

2. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

lärotider och lovdagar för läsåren 2021/2022, 2022/2023 och 

2023/2024 för gymnasieskolan och gymnasiesärskolan. 

Undantag görs för Kungliga Svenska Balettskolans lärotider 

som reglereras i särskild förordning. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 14 

februari 2020, dnr. 1.3.1-382/2020. 

 

Utbildningsnämnden har tidigare fattat beslut om gemensamma 

lärotider och lovdagar för stadens kommunala skolor. 

Utbildnings-nämnden fastställer lärotiderna för en period om tre 

år i taget. Beslut finns till och med läsåret 2020/2021. Ett förslag 

för läsåren 2021/2022, 2022/2023 och 2023/2024 framgår av 

bilagorna 1 och 2. Gemensamma lovdagar föreslås för samtliga 

skolformer. Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

godkänner förslaget. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen, i samverkan 

med gymnasieavdelningen och avdelningen för personal- och 

kompetensförsörjning. 

 

Ärendet har behandlats av den fackliga samverkansgruppen den 

3 mars 2020 och vid utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 27 februari 2020. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens förslag till lärotider och lovdagar för läsåren 

2021/2022, 2022/2023 och 2023/2024 för grundskola och 

grundsärskola. Undantag görs för Kungliga Svenska 

Balettskolan som regleras i särskild förordning. 
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Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens förslag till lärotider och lovdagar för läsåren 

2021/2022, 2022/2023 och 2023/2024 för gymnasieskola och 

gymnasiesärskola. Undantag görs för Kungliga Svenska 

Balettskolan som regleras i särskild förordning. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 12 
 

Tematisk tillsyn av rätten till modersmålsundervisning i 
nationella minoritetsspråk i grundskolans årskurser 7–9 i 
Stockholms kommun 
 
Svar på föreläggande från Skolinspektionen 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner och överlämnar 

 förvaltningens tjänsteutlåtande till Skolinspektionen som  

   svar på föreläggandet. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 19 

februari 2020, dnr. 1.4.2-1693/2020. 

 

Skolinspektionen har genomfört en tematisk tillsyn av rätten till 

modersmålsundervisning i nationella minoritetsspråk i 

grundskolans årskurser 7–9 i Stockholms kommun. 

Skolinspektionen bedömer att det finns brister i verksamheten 

och har förelagt Stockholms kommun att senast den 12 mars 

vidta åtgärder för att avhjälpa påtalade brister.  

 

Förvaltningen redovisar i tjänsteskrivelsen de åtgärder som är 

vidtagna och som kommer att vidtas för att säkerställa att kraven 

uppfylls gällande rätten till modersmålsundervisning i nationella 

minoritetsspråk i grundskolans årskurser 7–9. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet och 

överlämnar det till Skolinspektionen som svar på föreläggandet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med avdelningen för stöd kring lärande och elevhälsa. 

 

Ärendet har behandlats av den fackliga samverkansgruppen den 

3 mars 2020 och av utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 27 februari 2020. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till Skolinspektionen 

som svar på föreläggandet. Beslutet justeras omedelbart med 

anledning av ärendets svarstid. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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Särskilt uttalande 

Kadir Kasirga m.fl. (S)  och Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Stockholms stad ska arbeta aktivt för att säkra de nationella 

minoriteternas rättigheter. Stockholms skolor spelar en 

avgörande roll i det arbetet och rätten till 

modersmålsundervisning i nationella minoritetsspråk är en 

viktig del. Det är därför glädjande att förvaltningen tagit fram ett 

gediget svar på den kritik som Skolinspektionen lyft och vi 

känner oss trygga med att utbildningsförvaltningen arbetar för 

att komma till rätta med de brister som påtalats.  

 

Vår oro i sammanhanget består i den situation som råder i 

Stockholms skolor och på central förvaltning till följd av den 

borgerliga majoritetens budget för år 2020. När 47 tjänster ska 

bort från utbildningsförvaltningen ställer vi oss frågande till hur 

viktiga nyrekryteringar samtidigt ska kunna genomföras. I 

ärendet framgår att en samordnare för nationella minoriteter ska 

rekryteras vilket vi anser är viktigt och bra. Det ställs dock emot 

de uppsägningar som samtidigt ska göras. Hur ska man 

prioritera? Det är uppenbart att det stöd som 

utbildningsförvaltningen kan ge till Stockholms skolor kommer 

att bli lidande som en följd av den moderata 

nedskärningsbudgeten.  

 

Vi befarar att viktiga frågor, i det här fallet nationella 

minoriteters rättigheter, kommer att prioriteras bort av rektorer 

som kämpar för att få budgeten att gå ihop. Alternativt att andra 

verksamheter inom skolan får stryka på foten för att kunna 

åtgärda de brister som framhålls i detta ärende. Det är ett faktum 

att en otillräcklig budget leder till att rektorerna tvingas 

prioritera bort viktig verksamhet. 
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§ 13 

Yttrande till Riksdagens Ombudsmän  
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

 tjänsteutlåtande som yttrande till Riksdagens Ombudsmän  

  (JO).  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 19 

februari 2020, dnr. 1.6.1-565/2020. 

 

Riksdagens ombudsmän (JO) har mottagit en anmälan mot 

utbildningsnämnden i Stockholms stad med anledning av 

Södermalmsskolans handläggning av ett beslut om skolskjuts 

den 20 oktober 2018.  Med anledning av anmälan har JO 

anmodat utbildningsnämnden att lämna upplysningar och yttra 

sig.  

 

Utbildningsförvaltningen anser att skolan inte har brustit i 

förhållande till förvaltningslagens bestämmelser. Däremot anser 

förvaltningen att ärendet om skolskjuts för eleven handlagts på 

ett bristfälligt sätt eftersom skolan gjort en felbeställning och 

anmälaren fick information om detta först efter att beställningen 

justerats. Skolan bör med anledning av detta utarbeta tydligare 

rutiner för sin handläggning. 

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande till Riksdagens 

ombudsmän. Förvaltningen föreslår att beslutet justeras 

omedelbart med anledning av svarstiden på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med Södermalmsskolan, gymnasieavdelningen och avdelningen 

för ekonomi och styrning. 

 

Ärendet har behandlats av den fackliga samverkansgruppen den 

3 mars 2020 och av utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 27 februari 2020. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande till 

Riksdagens Ombudsmän (JO). Yttrandet ska vara JO till handa 

den 12 mars och beslutet föreslås därför justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 2/2020 

Sida 24 (33) 

2020-03-12 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 14 

Behörighet i ämnet samiska samt vissa läroplansändringar 
för ökad trygghet och studiero  
 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2020/152 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens  

   tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen  

   som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 19 

februari 2019, dnr. 1.6.1-1282/2020. 

 

Utbildningsnämnden har fått promemorian ”Behörighet i ämnet 

samiska samt vissa läroplansändringar för ökad trygghet och 

studiero” på remiss från kommunstyrelsen. I promemorian 

konstateras att det idag saknas en reglering om vem som är 

behörig att undervisa i ämnet samiska i sameskolan. Det föreslås 

därför en reglering om att lärare är behörig att undervisa i ämnet 

samiska i sameskolan om läraren har fullgjort minst 30 

högskolepoäng eller motsvarande omfattning i ämnet. Den 1 juli 

2019 trädde ett antal ändringar i läroplanen för grund- och 

gymnasieskolan samt sameskolan i kraft, däribland rektors 

ansvar för trygghet och studiero, elevers ansvar att visa respekt 

och hänsyn samt ta ansvar för sitt lärande och bidra till en god 

skolmiljö. Motsvarande ändringar föreslås nu i läroplan för 

grundsär- och gymnasiesärskolan samt specialskolan.  

 

Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till förslagen. 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 3 mars 2020 och vid funktionshinderrådets 

sammanträde den 27 februari 2020. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. Beslutet föreslås 

justeras omedelbart med anledning av svarstiden på remissen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 15 

Nya regler för skolor med konfessionell inriktning (SOU 
2019:64)  
 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2020/235. 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens  

  tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen  

  som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

3. Därutöver anförs följande: 

 

Vi välkomnar intentionen att skärpa regleringen av samt att 

tydliggöra huvudmännens ansvar. Ett av skolans uppdrag är 

demokratiuppdraget. Ökade demokratikrav för huvudmän är 

avgörande för att alla elever ska få tillgodogöra sig sin 

utbildning med respekt för fri- och rättigheter. 

 

Vad gäller utredningens förslag om en huvudmannaförsäkran 

så kan det dels vara avgörande för att tydliggöra huvudmannens 

ansvar för att demokratiska värderingar genomsyrar 

verksamheten, dels så kan den ligga till grund för att ifrågasätta 

huvudmannens lämplighet i de fall där huvudmannen bedriver 

en verksamhet som inte genomsyras av demokratiska 

värderingar. Det har tidigare tagit allt för lång tid för 

Skolinspektionen att dra tillbaka tillstånd för verksamheter, 

både för dem inte håller måttet rent utbildningsmässigt, och för 

dem där verksamheten inte präglas av demokratiska 

värderingar. Huvudmannaförsäkran kan vara ytterligare ett 

hjälpmedel för Skolinspektionen att skyndsammare förhindra 

att elever befinner sig i verksamheter som inte följer skollagens 

intentioner. Det uppväger den ökade administrativa arbetet som 

en huvudmannaförsäkran kan innebära och vi vill tillstyrka 

utredningens förslag om en huvudmannaförsäkran. 

 

Vad gäller förslaget om etableringsstopp för konfessionella 

skolor har partierna i den grönblå majoriteten i Stockholms stad 

tagit olika ställningstaganden på nationell nivå. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 18 

februari 2020, dnr. 1.6.1-1412/2020. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat ett betänkande om nya reglerna 

för konfessionell inriktning till utbildningsnämnden. 

Betänkandet innehåller ett antal förslag till förändringar av 

regelverket för konfessionella inslag i skolväsendet. Förslagen 

syftar till en ökad tydlighet gällande konfessionella inslag för 
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huvudmän, vårdnadshavare, barn och elever samt 

tillsynsmyndigheter.  

 

Förvaltningen är i huvudsak positiv till de förslag som 

presenteras. Förvaltningen anser bland annat att förslaget om att 

förtydliga gränsdragningen mellan begreppen utbildning och 

undervisning är positivt. Förvaltningen anser samtidigt att 

föreslagen definition av konfessionella inslag kan ge 

konsekvenser i form av att färre förskolor blir 

anmälningspliktiga, eftersom definitionen är alltför snäv, och att 

begreppet blir fortsatt otydligt. Förvaltningen anser också att 

föreslagna demokrativillkor ger gränsdragningssvårigheter och 

kommer att innebära omfattande utredningsinsatser.  

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen i samverkan med 

avdelningen för utveckling och samordning, avdelningen för 

ekonomi och styrning, grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. 

 

Ärendet har behandlats av den fackliga samverkansgruppen den 

3 mars 2020 och vid utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 27 februari 2020. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet och överlämnar det till kommunstyrelsen som 

svar på remissen. Därtill föreslås att beslutet justeras omedelbart 

med anledning av svarstiden på remissen. 

 
Yrkande 

Isabel Smedberg Palmqvist (L), Sophia Granswed Baat m.fl. 

(M), Richard Åkesson (MP), Claes Nyberg (C) och Christian 

Carlsson (KD) framlade ett eget gemensamt förslag till beslut 

och yrkade bifall för detta: 
 

Förslag till beslut 

 

1. Att godkänna förvaltningens förslag till beslut 

2. Att därutöver anföra följande 

Vi välkomnar intentionen att skärpa regleringen av samt att 

tydliggöra huvudmännens ansvar. Ett av skolans uppdrag är 

demokratiuppdraget. Ökade demokratikrav för huvudmän är 
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avgörande för att alla elever ska få tillgodogöra sig sin 

utbildning med respekt för fri- och rättigheter. 

Vad gäller utredningens förslag om en huvudmannaförsäkran så 

kan det dels vara avgörande för att tydliggöra huvudmannens 

ansvar för att demokratiska värderingar genomsyrar 

verksamheten, dels så kan den ligga till grund för att ifrågasätta 

huvudmannens lämplighet i de fall där huvudmannen bedriver 

en verksamhet som inte genomsyras av demokratiska 

värderingar. Det har tidigare tagit allt för lång tid för 

Skolinspektionen att dra tillbaka tillstånd för verksamheter, både 

för dem inte håller måttet rent utbildningsmässigt, och för dem 

där verksamheten inte präglas av demokratiska värderingar. 

Huvudmannaförsäkran kan vara ytterligare ett hjälpmedel för 

Skolinspektionen att skyndsammare förhindra att elever 

befinner sig i verksamheter som inte följer skollagens 

intentioner. Det uppväger den ökade administrativa arbetet som 

en huvudmannaförsäkran kan innebära och vi vill tillstyrka 

utredningens förslag om en huvudmannaförsäkran. 

Vad gäller förslaget om etableringsstopp för konfessionella 

skolor har partierna i den grönblå majoriteten i Stockholms stad 

tagit olika ställningstaganden på nationell nivå.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till det gemensamma förslaget från L, 

M, MP, C och KD och förklarade sig finna att nämnden beslutat 

i enlighet med ordförandens yrkande. 
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§ 16 

Satsa på F-9-skolor i Rinkeby  
 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2019/849. 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens  

   tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen  

   som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart.  

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 24 

februari 2020, dnr. 1.6.1-10424/2019. 

 

Utbildningsnämnden har fått motionen ”Satsa på F-9-skolor i 

Rinkeby” på remiss. I motionen föreslår Olle Burell (S) att 

Stockholms stad ska uppdra åt utbildningsförvaltningen att 

snarast bygga om skolstrukturen i Rinkeby så att alla 

kommunala grundskolor i området erbjuder sina elever en 

sammanhållen skolgång från och med förskoleklass till och med 

årskurs 9.  

 

Utbildningsförvaltningen avstyrker förslaget om att 

kommunfullmäktige ger ett nytt uppdrag om att snarast bygga 

om skolstrukturen i Rinkeby. Inom utbildningsförvaltningen 

pågår redan ett arbete som syftar till att elever i Rinkeby ska få 

en mer sammanhållen skolgång. Förvaltningen föreslår att 

utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen 

och att beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med avdelningen för ekonomi och styrning. 

 

Ärendet har behandlats av den fackliga samverkansgruppen den 

3 mars 2020 och vid utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor den 27 februari 2020. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. Därtill föreslås att 

beslutet justeras omedelbart med anledning av remissens 

svarstid. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Kadir Kasirga m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Alla barn har rätt till en likvärdig utbildning av hög kvalitet, 

oavsett var man bor eller i vilken skola man går i. Att organisera 

skolor som F-9 skapar större trygghet och långsiktighet i 

elevernas skolgång och det blir lättare för professionen att 

utforma och göra insatser under en längre tid. Fördelen med F-

9-skolor är en sammanhållen skolgång för eleverna och för 

lärarna att kunna följa elevernas kunskapsutveckling hela vägen.  

 

Det är ett välkommet besked att tjänsteutlåtandet ställer sig 

bakom motionens intentioner och att förvaltningen under 2019 

har påbörjat ett arbete som syftar till att elever i Rinkeby ska få 

en mer sammanhållen skolgång. Vi ser med tillförsikt fram emot 

att det arbetet presenteras för nämnden inom kort.  

 

Vi vill påpeka att motionen lades den 22 maj 2019 och att det 

vid den tidpunkten inte fanns ett särskilt uppdrag kring 

skolstrukturen i Rinkeby. Att det har tillkommit efter att 

motionen lades är naturligtvis bra. Dock är det anmärkningsvärt 

att motionen remitterades ut först den 27 november 2019, ett 

halvår efter att den inkom roteln. Det är oacceptabelt lång tid för 

hantering av ett ärende. Det hade varit mer transparent och 

demokratiskt att behandla motionen i rimlig tid och ha en öppen 

dialog kring att man planerar att förverkliga motionens 

intentioner, istället för att avstyrka motionens uppdrag i 

efterhand. 
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§ 17 

Prövning av rektors beslut om omedelbar avstängning av 
elev vid Kärrtorps gymnasium 

 
Beslut  

Beslutet publiceras inte. 
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§ 18 

Prövning av rektors beslut om omedelbar avstängning av 
elev i vid Stockholms hotell- och restaurangskola 
 
Beslut  

Beslutet publiceras inte. 
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§ 19 

Övrigt 

Inga övriga frågor.  
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